
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2008-11-05, § 28 

 

 Tid: 5 november 2008 kl 17.00 – 17.20 

   

 Plats: Bråvallasalen, Stadshuset 

   

 Justerat: 17 november 2008 

  

 

Petter Lindfors Mirja Räihä Järvinen 

  

Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Petter Lindfors (m), ordförande  

Mirja Räihä Järvinen (s), vice ordförande  

 

Jan Tigerström (m)  

Kerstin Gustavsson (m)  

Helena Bonnier (m)  

Sören Swärd (m)  

Ingvar Snees (m)  

Gulan Avci (fp) §§ 1-26 

Mustafa Tümtürk (s)  

Karin Wanngård (s)  

Jari Visshed (s)  

Ann-Margarethe Livh (v)  

 
Ersättare: 

 Göran Kindvall (m) tjänstgörande §§ 27-30 

Sebastian Carlsson (m)  

Anders Alvebäck (m)  

Per Hallberg (m)  

Christer Mellstrand (c)  

Maria Östberg Svanelind (s)  

Kenneth Nilsson (s)  

Margareta Malm (s)  

Bo Holmberg (s)  

Torkel Tigerschiöld (mp) tjänstgörande 

Lotten von Hoffsten (v)  

 
Tjänstemän: 

 Exploateringsdirektör Krister Schultz och nämndsekreteraren Åse Geschwind. 

Vidare tjänstemännen vid kontoret Stefan Eriksson, Mårten Frumerie, Ann-Charlotte 

Nilsson, Gunnar Jensen, Petra Nieto, Eva Olsson, Martin Skillbäck och Åsa Wigfeldt 

samt biträdande borgarrådssekreteraren Thord Swedenhammar från roteln. 



  

 
 § 28 

En ny inriktning för Stockholms miljöarbete. Motion (2008:47). Svar på 

remiss 

Dnr E2008-007-01282 

Protokollsutdrag 

 

Beslut 

Exploateringsnämnden beslutade enligt kontorens förslag: 

 

1. Exploateringsnämnden godkänner kontorens gemensamma utlåtande och 

 överlämnar det som svar på kommunstyrelsens remiss. 

 

Ärendets handling 

Exploateringskontorets och trafikkontorets gemensamma tjänsteutlåtande i rubricerat 

ärende från den 23 oktober 2008. 

 

Nämndens behandling av ärendet 

 

 

Framlagda förslag till beslut 

1) Ordföranden Petter Lindfors m fl (m) ställde sig bakom kontorets förslag. (se 

 beslutet)  

 

2) Vice ordföranden Mirja Räihä Järvinen m fl (s) föreslog följande: 

1. Kontorets förslag till remissvar överlämnas utan eget ställningstagande. 

 

3) Tjänstgörande ersättaren Torkel Tigerschiöld (mp) föreslog följande: 

1. Kontorets remissvar bifalls delvis. 

2. Därutöver anförs följande: 

 

Motionen ”En ny inriktning för Stockholms miljöarbete” är en gedigen genomgång 

där många viktiga pusselbitar i miljöarbetet belyses och diskuteras. I motionen 

finns också många bra förslag och miljöpartiet ställer sig bakom det mesta, även 

om partiet i flera fall vill gå längre än socialdemokraterna, till exempel vill 

miljöpartiet att målsättningen för koldioxidutsläppen ska vara 2,0 ton per år och 

invånare av den anledningen att det behövs krafttag redan nu för att 

klimatförändringarna ska stanna vid två grader. Miljöpartiet ser detta som både 

realistiskt och nödvändigt, men det krävs en betydligt mer målinriktad politik än 

den borgerliga alliansens för att nå ett sådant mål. 

 

Miljöpartiet har också utarbetat strategier för flera av de frågor som tas upp i 

motionen. När det gäller byggande ställer miljöpartiet krav i markanvisningarna att 

ny bebyggelse ska använda högst 45 kWh/kwm/år, vilket är passivhusstandard. 

Miljöpartiet har även utarbetat strategier för att minska energianvändningen i 

stadens bolag och förvaltningar där energianvändningen minskar med runt 30-40 

procent fram till 2015 med hjälp av bl.a. nya klimatskal, driftsjusteringar och 

individuell mätning och debitering av varmvatten. I miljonprogramsområdena 

avser partiet halvera energianvändningen och för att kunna genomföra detta avsätts 

2 miljarder kronor. Partiet ser också stora möjligheter att låta stadens byggnader bli 

”aktivhus” som själva producerar energi med hjälp av solfångare, solceller och 



  

vindkraft.  

 

Också på vad gäller biogasutvinning ur avfall har miljöpartiet utarbetat en strategi 

där 70 procent av matavfallet i staden ska samlas år 2015 för att används till 

biogas.  

 

Självklart vill miljöpartiet också främja en gång- och cykelvänlig stad samt 

bilpooler och har avsatt resurser för detta. 

 

Tyvärr missar dock socialdemokraterna i sin motion en viktig aspekt, nämligen hur 

man skapar moderna och miljövänliga transporter. Under rubriken ”vår luft” 

nämns partikelproblemen och metoder för att åtgärda dessa. Det är bra, men räcker 

inte. Biltrafiken är den största källan till koldioxidutsläpp i Stockholm. Den 

orsakar också till buller och utsläpp av andra föroreningar och den måste hanteras 

på något sätt. Miljöpartiet är positivt till miljöbilar och den utveckling som där 

pågår, men det krävs ett helt annat synsätt på transporter än idag. Ibland är bilen 

nödvändig, men för att nå klimatmål på 2,5 eller 2,0 ton koldioxid per person och 

år krävs färre personbilsresor och fler resor med kollektivtrafik, cykel eller till fots. 

Miljöpartiet ser därför utbyggnad av motorvägar som oförenligt med en 

målinriktad miljöpolitik.  

 

Bromma flygplats tas upp i motionen och det är en central miljöfråga för 

Stockholm. Självklart ska miljöpåverkan från flygplatsen minimeras, dock bör den 

så fort som möjligt avvecklas.  

 

I avsnittet om ”våra vatten” saknas en viktig aspekt, att man kan transportera både 

människor och gods på vatten på ett miljövänligt sätt. I motionen ses båttrafiken 

mest som ett problem, vilket är synd då den faktiskt har stor potential, t.ex. i form 

av sol- eller biogasdrivna färjor som avlastar stadens vägar. Vägverket startat ett 

projekt med vattenburna gods och biltransporter som kan tjäna som inspiration. 

 

Vad gäller trafik- och exploateringskontorens synpunkter håller miljöpartiet med 

om att det vore bra med fler delmål mellan 2015 och 2050, det krävs en ordentligt 

utmarkerad färdväg för att inte tappa styrfarten.  

 

Därmed bör också staden bedriva ett mer målinriktat miljöarbete. Där ingår bland 

annat att arbeta betydligt mer aktivt för att det finns fler biogasmackar. Staden bör 

också arbeta för sopsugsystem och för att införa avfallskvarnar som gör det lättare 

utvinna biogas. Det bör också ställas större krav på byggherrarna vad gäller 

energieffektivitet. Idag saknas uppföljning och påföljd, vilket innebär att 

byggherrarna inte behöver bry sig om de inte intresserar sig för energibesparingar.  

 

Staden bör inte bygga på grönområden, vilket tyvärr görs allt för ofta idag. 

Forskning har visat att ekosystemtjänster och träd kan rädda oss, varför vi måste 

värna om de grönområden som finns kvar. Dessutom bidrar detta till en god 

livsmiljö för stadens invånare. Staden bör också ha en långsiktig strategi för 

klimatberedskap i form av ekosystemtjänster och beredskap för översvämningar. 

 

4) Ledamoten Ann-Margarethe Livh (v) föreslog följande: 

1. Motionen bifalls delvis. 

2. Därutöver anförs följande:  

 

Stockholm stad måste ta sitt ansvar för minskad klimatpåverkan. Alla åtgärder som 



  

leder till en hållbar stad är positiva och ju konkretare åtgärderna och förslagen är 

desto bättre. Stockholm ska vara fossilfritt Stockholm 2050 och det är långt kvar. 

Ökat trafikarbete, ökad konsumtion och ökade mängder avfall visar att det kommer 

bli mycket svårt att nå de uppsatta målen. Det måste till kraftiga åtgärder så som 

nämns i motionen. Vänsterpartiet anser att Stockholm stad ska verka för ett förbud 

av dubbdäck. Staden ska påverka regeringen att säga upp avtalet med 

Luftfartsverket om Bromma flygplats och helt lägga ner flygplatsen. Staden ska 

verka för att fastighetsägare och bostadsrättsföreningar ordnar fastighetsnära 

insamling, även i befintligt bestånd. I allmännyttan ska detta vara en självklarhet. 

Förpackningsindustrin som har ansvaret för materialåtervinning ska åläggas ersätta 

fastighetsägaren för kostnaden.  

 

Vänsterpartiet vill att staden startar ett nytt kommunalt bolag för behandling av 

matavfall och andra förnybara energikällor. Bolaget ska producera biogas men 

även en restprodukt som kan användas som gödning i jordbruket. Restauranger, 

storkök, saluhallar med flera har visat sig klara kraven på hög renhet. Exempel från 

andra kommuner visar att även hushållen kan separera matavfallet på ett 

godtagbart sätt. Härigenom kan stadens avfallshantering på ett långsiktigt hållbart 

sätt bidra till lägre energikostnader och en renare stad. För att underlätta 

insamlingen av avfall ska sopsugar användas där det är lämpligt och avfallskvarnar 

ska erbjudas alla hushåll där rent tekniska hinder inte föreligger. 

 

Omröstning 

Ordföranden ställde de framlagda förslagen mot varandra och nämnden beslutade 

enligt kontorets förslag. 

 

Reservation 

Vice ordföranden Mirja Räihä Järvinen m fl (s) med hänvisning till sitt förslag. 

Tjänstgörande ersättaren Torkel Tigerschiöld (mp) med hänvisning till sitt förslag. 

Ledamoten Ann-Margarethe Livh (v) med hänvisning till sitt förslag. 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Lotten von Hofsten (v) instämmer i förslaget från (v). 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Åse Geschwind 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


